
Angajat al unui magazin
constănțean, înjunghiat și bătut
în stradă 

După ce a fost tâlhărit, un angajat al
magazinului Dovis, de pe bulevardul Tomis din
Constanța, a ajuns la spital în stare gravă,
fiind bătut și înjunghiat de trei ori. Victima, în
vârstă de 38 de ani, a suferit răni grave
cauzate de un tânăr de 18 ani, întâmplarea
petrecându-se chiar în fața magazinului.

Agresorul a fost
reținut de agenții
firmei ce asigura paza
locației și a ajuns și el
la spital, fiind rănit de
victima sa, ce
ripostase după ce a
fost tâlhărită.
Amândoi, și agresor și
victimă, au fost duși la
Spitalul Clinic
Județean de Urgență
Constanța, pentru a le

fi acordate îngrijiri de specialitate.
Polițiștii au deschis o anchetă pentru

elucidarea împrejurărilor în care s-au petrecut
evenimentele.

Fost polițist, judecat pentru
trafic de influență 

Procurorii DNA l-au trimis în judecată, sub
control judiciar, pe Daniel Budur, care, în
calitate de ofițer de poliție judiciară în cadrul
IPJ Ilfov - Serviciul de Investigare a Fraudelor
-, ar fi făcut trafic de influență pentru
mușamalizarea faptelor dintr-un dosar penal.
Aceeași faptă a fost reținută și pe numele lui
Eugen Holban. Potrivit unui comunicat al DNA,
cei doi inculpați au cerut și încasat, în
perioada aprilie - mai 2013, 40.000 de euro de
la un om de afaceri, martor în cauză. “Pentru
această sumă de bani, cei doi inculpați i-au
creat acestuia impresia că ar avea influență
asupra unui procuror din cadrul Parchetului de
pe lângă Tribunalul Ilfov, care supraveghea
urmărirea penală în dosarul în care era
cercetat martorul, și că îl vor determina pe
magistrat să soluționeze respectiva cauză într-
un mod favorabil omului de afaceri”, susțin
procurorii. În cauză s-a dispus instituirea
măsurii sechestrului asigurător asupra sumei
de 40.000 euro pe care Daniel Budur a pus-o
la dispoziția organelor de urmărire penală, în
vederea confiscării speciale. Dosarul a fost
trimis spre judecare Tribunalului București, cu
propunere de a se menține măsurile
preventive și asigurătorii dispuse în cauză. 
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Pe scurt. Diferențe privind salariul minim

La Guvern nou, avem și un alt
proiect de lege privind
salarizarea. Recent au ieșit

la iveală propunerile Executivului
Grindeanu legate de remunerația
salariaților din sistemul bugetar. Față
de alte asemenea proiecte, inițiativa
actualului Guvern aduce o măsură
inedită: salariul minim pentru bugetari
va fi mai mare decât cel de care vor
beneficia angajații din sistemul privat.
O fi bine, o fi rău? 

Alt Guvern, alt proiect de lege a
salarizării bugetarilor. Respectând
tradiția instituită, în ultimii ani, de mai
toate Executivele care ne-au hotărât
soarta, și Guvernul Grindeanu
lucrează la un proiect legislativ privitor
la salarizarea bugetarilor. Inițiativa are
menirea de a remedia inechitățile
create prin binecunoscutele măsuri de
austeritate impuse de Guvernul Boc și
reprezintă una dintre marile provocări
ale oricărui Executiv. Asta pentru că,
până acum, nicio versiune a legii
salarizării bugetarilor nu a mulțumit pe
toată lumea. Aproape de fiecare dată,
proiectele legate de modul în care vor
fi plătiți angajații din sistemul public au
generat greve la nivel național în
rândul salariaților plătiți din fonduri
publice. Ultimii care au încercat să
reglementeze modul în care sunt
remunerați bugetarii sunt tehnocrații
lui Dacian Cioloș, însă și încercarea
lor s-a soldat cu un scandal monstru,

care a dus la demisia ministrului
Muncii de la acea vreme, Ana Costea.

n DIFERENȚE ÎNTRE PUBLIC ȘI
PRIVAT n Este posibil ca și proiectul
propus de Guvernul Grindeanu să
provoace mari scandaluri, dar nu în
rândul bugetarilor, ci în cel al
angajaților din mediul privat. Potrivit
profit.ro, Executivul urmează să
impună diferențierea angajaților din
sistemul public de cei din sistemul
privat. Această departajare s-ar face la
valoarea salariului minim. Sursa citată
precizează că Executivul vrea să
fixeze salariul minim brut pe economie
pentru bugetari la 1.750 de lei, în timp
ce remunerația minimă pentru
angajații din privat va rămâne la 1.450
de lei, conform modificărilor legislative
intrate în vigoare de la 1 februarie.
Măsura diferențierii ar urma să intre în
vigoare din 2018. Sursa citată mai
precizează că Ministerul Muncii a luat
această decizie pentru a nu-i afecta
financiar pe angajatorii din domeniul
privat, pentru care orice creștere
salarială înseamnă și o creștere a
cuantumului taxelor și impozitelor pe
care trebuie să le achite.

n CUM NE-AR PUTEA AFECTA
ACEASTĂ MĂSURĂ n Sindicaliștii
sunt sceptici în legătură cu aplicarea
acestei propuneri. Prim-
vicepreședintele Federației Naționale
a Sindicatelor din Administrație
(FNSA),  Gheorghe Morar, a declarat,
pentru „Telegraf”, că această

diferențiere este, mai degrabă, la
stadiul de speculație. „Am fost chiar
luni (20 februarie, n.r.) la discuții cu
ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu,
și cu alți lideri de federații sindicale și
am vorbit despre o creștere a
salariului minim pe economie la 1.750
de lei, dar din 2020, conform planului
de guvernare. În opinia mea,
diferențierea celor două categorii de
salariați este doar o speculație pe care
nu o pot comenta”, a spus Morar. Pe
de altă parte, directorul general al
Camerei de Comerț, Industrie,
Navigație și Agricultură (CCINA)
Constanța, Ion Dănuț Jugănaru, a
explicat că o asemenea diferențiere ar
putea duce la o situație atipică.
„Pentru firme este greu să țină pasul
cu majorările repetate ale salariului
minim pe economie. Orice creștere de
acest gen duce la creșterea și a
celorlalte salarii, care nu ar trebui să
rămână la nivelul remunerației minime.
Așa că aceste măsuri trebuie să fie
luate cu atenție. Pe de altă parte, dacă
Statul are bani să susțină salarii mai
mari, nu este nicio problemă, deși s-ar
putea ajunge în situația atipică în care
cei din sectorul public vor câștiga mai
mult decât cei din sectorul privat, ceea
ce i-ar putea determina pe oameni să
se îndrepte mai mult către posturile de
la Stat, nu de la privat”, a declarat
Jugănaru pentru „Telegraf”.
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Bugetarii, plătiți
cu altă oca 

față de angajații
din privat?

Autoritatea Națională Sanitar-Veterinară și pentru
Siguranța Alimentelor (ANSVSA) a anunțat ultima
situație privind evoluția influenței aviare în țara noastră.
De la ultima raportare, din 13 februarie, ANSVSA
precizează, într-un comunicat, că a mai fost confirmat
un focar de influență aviară la păsări domestice, în
județul Giurgiu, numărul lor ajungând la 13. Astfel, în
Tulcea sunt 4 focare active (Crișan în 26 ianuarie 2017,
Periprava în 30 ianuarie, C.A. Rosetti în 30 ianuarie și
Sulina în 10 februarie), 1 focar stins în 31 ianuarie
(Pardina); Prahova - 1 focar activ (Balta Doamnei în 29
ianuarie) și 1 focar stins în 13 februarie (Loloiasca);
Bacău - 1 focar activ (municipiul Bacău în 29 ianuarie);
Braşov - 1 focar activ (Ucea de Jos în 24 ianuarie);
Mureş - 1 focar activ (Sâncraiul de Mureș în 22
ianuarie); Constanța - 2 focare active (Almălău în 11
februarie); Giurgiu - 1 focar activ (Remus în 15
februarie). Trebuie menționat că, de la data confirmării
primului focar (30 decembrie 2016), două au fost stinse.

Numărul păsărilor domestice
afectate de boală se ridică la
1.192. 

n CAZURI LA PĂSĂRI
SĂLBATICE n Numărul cazurilor
de influență aviară depistate la
păsările sălbatice a înregistrat o
creștere, de la 85 la 105. Cele
mai multe cazuri au fost
înregistrate în Constanţa,
respectiv 42 de cazuri. Au mai fost semnalate cazuri în:
Ialomiţa - 2 cazuri, Galaţi - 13 cazuri, Tulcea - 1 caz,
Neamţ - 26 cazuri, Giurgiu - 3 cazuri, Iaşi - 1 caz,
Bacău- 9 cazuri, Teleorman - 2 cazuri, municipiul
Bucureşti - 5 cazuri, Ilfov - 1. De asemenea, au mai fost
notificate un număr de 14 suspiciuni de influență aviară
la păsări sălbatice și domestice pentru care se așteaptă
confirmarea din partea Laboratorului Naţional de
Referinţă pentru Influența Aviară - Institutul de

Diagnostic şi Sănătate
Animală, acestea fiind în
stadiul de suspiciune, potrivit
ANSVSA. Până la această
dată nu a fost depistată
prezența virusului influenței
aviare în exploatații comerciale
de păsări. Carnea de păsăre și
ouăle, achiziționate din
unitățile autorizate sau

înregistrate sanitar-veterinar, sunt sigure pentru
consum. ”Facem precizarea că proprietarii de păsări
afectați primesc despăgubiri financiare, în conformitate
cu legislația națională și europeană în vigoare. Pentru a
preveni răspândirea acestei boli, ANSVSA recomandă
cetățenilor să respecte o serie de măsuri. Acestea pot fi
citite în ediția online, www.telegrafonline.ro.
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Constanța, cu cele mai multe cazuri de gripă aviară la păsări sălbatice


